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 سابقه کار نظامی 
در سپاه ندارم

وزیر نفت دولت احمدی نژاد گفت:  
من سابقه کار نظامی در سپاه ندارم  و 
در حوزه های عمرانی و اقتصادی کار 
کرده ام و  البته آنهایی هم که در حوزه 
نظامی فعال هستند می توانند اشراف 
خوبی روی اقتصاد داشته باشند ولی 
اتفاقا ذیل یک ساختار نظامی همیشه 
بحران ها حل شده اند.  رستم قاسمی 
افزود: شما در تاریخ دنیا هم نگاه کنید، 
بسیاری از این کشورها را که در شرایط 
سختی قرار داشتند، مثل کره، حتی 
کسانی  سال ها  آمریکایی ها،  مثل 
بودند که در حوزه نظامی هم بودند 
و مسئولیت داشتند و آمدند رئیس 
جمهور آمریکا شدند، کم هم نداریم 
در آمریکا از این روسای جمهوری که 
نظامی بودند. وی گفت: عامه مردم ما 
هم به خصوص با سپاه رابطه خوبی 
دارند، چون هر جایی که مشکل پیش 
بیاید، سپاه حضور دارد، سیل و زلزله 
اتفاق بیفتد، سپاه حضور دارد.مردم 
هایی  بینند کمک  می  را  عملکرد 
که در بحران ها میشود راه هایی که 
ساخته می شود کارهای جهادی که در 

روستاها بی منت اتفاق می افتد

 تحریم ها بحران سوریه 
را طولانی تر می کند

نماینده دائم ایران در سازمان ملل 
متحد گفت: اعمال تحریم های یکجانبه 
علیه سوریه اقدامی زیانبار است و فقط 
بحران این کشور و آلام مردم آن را که از 
دشواری های دیگری چون شیوع کرونا 
هم رنج می برند، طولانی تر می کند.  
مجید تخت روانچی افزود: گزارش اخیر 
دبیرکل سازمان ملل در مورد خطر 
گرسنگی در سوریه در سال ۲۰۲۱، 
بسیج کمک های  فوریت  و  ضرورت 
بین المللی برای رسیدگی به این چالش 
را مورد تأکید قرار می دهد. وی افزود: در 
حالی که ارائه کمک های بشردوستانه به 
افراد نیازمند ضرورت و اولویت بالائی 
دارد، تداوم آن در دراز مدت به تنهایی 
مشکل را حل نمی کند و همچنین این 
اقدام نمی تواند جایگزین اقدامات اساسی 
شود که برای تضمین صلح، امنیت و 
ثبات پایدار در آن کشور حیاتی است. 
نماینده دائم ایران در سازمان ملل متحد 
ادامه داد: نخستین و مهم ترین اقدام، 
تضمین حاکمیت کامل و تمامیت ارضی 
سوریه از طریق امحای تروریست ها، 
خروج نیروهای خارجی ناخوانده، پایان 
دادن به اشغال و تأمین امنیت مرزهای 

سوریه است .
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نظر فرمانده کل سپاه درباره 
پدر سیدمحمد خاتمی

فرمانده کـــل سپــاه گفت: 
حضرت آیت ا... خاتمی که بعد از 
شهید صدوقی به امــامت جمعه 
این مردم عزیز رسید، تکیه گاه 
و پناهگاه مردم بود و در تشکیل 
تیپ ۱۸ الغدیر یزد نقش موثری 
داشت. سردار حسین سلامی با 
بیان اینکه عالمانی نظیر حــضرت 
آیت ا... طباطبایی صــاحب عـروه 
الوثقی، حضرت آیت ا... عبدالکریم 
حائری یزدی موسس حوزه علمیه 
به عنوان بزرگترین مرکز ترویج 
معارف اسلام و ابلاغ رسالات الهی، 
حضرت آیت ا... شهید صدوقی آن 
عالم شهیدی که در محراب عبادت 
به فیض شهادت نائل آمد و همچون 
خورشیدی درخشان و جاودان برای 
همیشه نورافشان شد و تکیه گاه 
بزرگ انقلاب ما بود و بر اساس همان 
فرمایش گهر بار رهبر عزیزمان، 
خود یک رهبر بود،  ادامه داد: امروز 
هم باز این عالمان بزرگ همانند 
امام جمعه و نماینده ولی فقیه در 
استان حضرت آیت ا... ناصری و سایر 
علمای بزرگ می درخشند و به این 
جهت یزد در واقع سرزمین فقاهت 

و دار فقه، عبادت و علم است.

متن بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار دست اندرکاران کنگره چهار هزار 
شهید استان یزد که در تاریخ ۲۵ اسفند ۱۳۹۹ برگزار شده بود، صبح دیروز در محل 
برگزاری این همایش منتشر شد. حضرت آیت ا... خامنه ای در این دیدار، با تحسین 
برنامه های زیبا و ابتکاری کنگره شهدای یزد مانند کاشت نهال، تهیه جهیزیه، درمان 
رایگان، تهیه بسته های معیشتی و فرهنگی، ختم قرآن و نامگذاری موالید به نیابت از 
شهیدان، مردم یزد را اهل ابتکار خواندند و افزودند: در دفاع مقدس نیز یزدی ها ابتکارهای 
زیادی همچون کَندن کانال های زیرزمینی در عملیات با استفاده از هنر حفر قنات و یا 
ایجاد خیاط خانه های پرشمار و مشارکت زنان در تهیه لباس برای رزمندگان از خود نشان 
دادند. رهبر انقلاب اسلامی، برگزاری اربعین شهدای قیام تبریز به وسیله مردم یزد در ۱۰ 
فروردین ۵۷ را نمونه ای دیگر از نقش آفرینی عظیم یزدی ها در مقاطع حساس برشمردند 
و گفتند: البته نقش شهید صدوقی در تحولات انقلاب و رهبری حرکت مردم یزد و 
همچنین در دوران دفاع مقدس فراموش نشدنی است و پس از ایشان نیز مرحوم خاتمی 
با سلامت نفس همان راه را ادامه دادند. ایشان با تأکید بر زنده نگه داشتن پیام شهیدان، 
خاطرنشان کردند: شهیدان در عالم برزخ، زندگی مخصوصی دارند و پیام مهم آنها به 
کسانی که راهشان را ادامه دهند، بشارت به در امان بودن از ترس و اندوه است. حضرت 
آیت ا... خامنه ای این پیام امیدآفرین را در نقطه مقابل وسوسه های دنیاطلبان دانستند 

و افزودند: انگیزه شهیدان از حضور در میدان جهاد همچنان که در وصیت نامه های آنها 
موجود است، حمایت از انقلاب، امام بزرگوار، حجاب، دفع شرّ دشمن و هموار شدن راه 
نظام برای دستیابی به اهداف آن بود که باید مراقبت کرد این آرمان ها به دست برخی 
افراد نفی و مخدوش نشود. رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به وجود هزار شهید دانش آموز 
در بین شهدای یزد، گفتند: چهره های پر افتخار شهیدان باید به جوانان معرفی شود تا 
دانش آموزان امروز از هنر و کار بزرگ نسل قبل از خود آگاه شوند. ایشان با اشاره به برنامه 
مستمر دشمن برای مأیوس یا منحرف کردن جوانان از خط انقلاب، تأکید کردند: نباید 
اجازه داد وسوسه دشمن در جوانان اثر بگذارد و آنان را به خدمت بگیرد. حضرت آیت ا... 
خامنه ای همچنین با تأکید بر ثبت خاطرات والدین و همسران شهدا افزودند: خصوصیات 
و فضای خانواده هایی که فرزندان خود را با این انگیزه و ایمان بالا پرورش دادند، باید ثبت 
شود. رهبر انقلاب اسلامی در پایان با ابراز تأسف از افرادی که زیر سایه جمهوری اسلامی 
و به برکت مجاهدت شهیدان و رزمندگان در امنیت و آزادی زندگی، اما برخلاف اهداف 
آن خون های پاک فعالیت می کنند، گفتند: در مقابل این تلاش ها، کار و تلاش در راه حق 

و شهیدان را مضاعف کنید.

سـرمقــاله

جو بایدن قبل از ورود به کاخ سفید با تندروی های دونالد 
ترامپ در برخی سطوح در قبال ایران مخالفت کرده بود و برخی 
رفتارهای نرم او در چند هفته اخیر نیز ریشه در همین امر دارد. 
بایدن به این نتیجه رسیده است که تحریم های فلج کننده 
علیه ایران به دو دلیل کارساز نیست. نخست به این علت 
که حاکمیت در ایران در اختیار کسانی است که تسلیم فشار 
نمی شود و در وهله بعد ایران برخلاف کره شمالی با کشورهای 
زیادی مرز زمینی دارد و منابع طبیعی به مراتب بیشتری نیز 
دارد. با این وجود اما مردم ایران فشار زیادی را متحمل شدند، 
هرچند که ایالات متحده نیز به اهداف خود نرسید. در همین 
راستا بعید نیست که در روزهای آینده آمریکا یک تحریم را 
برداشته و در مقابل بخواهد تا ایران غنی سازی ۲۰ درصد را 
ملغی کند. ما با توافق جامع با آمریکا فاصله داریم زیرا منافع 
ایران با تحولات منطقه گره خورده است و آمریکا نیز دقیقا در 
مقابل ایران در منطقه قرار گرفته است اما توافق موردی و جزئی 
در این روزها ممکن است رقم بخورد. آنچه که تفاوت بایدن با 
ترامپ است در همین تقابل است و بایدن طرفدار وجود دو 
دولت برای مثال در اراضی اشغالی فلسطین است و یا همچون 
گذشته حامی نتانیاهو نیست. باید مشاهده کرد که این رفتار 
متعادل تر بایدن این تمایل را در ایران به وجود می آورد تا 
اختلافات را کنار بگذارند یا خیر. دولت ایران راهکار گام به گام 
را پذیرفته است اما مشخص نیست که تمام کشور موافق دولت 
باشند. باید توجه داشت که امروز فقط مردم ایران هستند که زیر 
بار مسائل اقتصادی ناشی از تحریم ها کمرشان خم شده است و 
باید هر چه سریع تر چاره ای برای حال مردم شود. در این میان، 
در روزهای گذشته یک توافق میان ایران و چین صورت گرفت 
که ممکن است آمریکا را به سمت توافق با ایران سوق دهد. در 
همین راستا بایدن نیز ابراز نگرانی کرد و تفاهم ایران و چین را 
نگران کننده دانست. نکته ای که در این میان حائز اهمیت است 
اینکه حجم تجارت چین با آمریکا، اروپا و کشورهای حاشیه 
خلیج فارس به مراتب بیشتر از مراوده ای است که با ایران دارد. 
از سوی دیگر آنها ممکن است در ایران یک برنامه دو وجهی 
داشته باشند، از یک سو از بازار خوب ایران استفاده تجاری کنند 
و از سوی دیگر ایران را به اهرم فشاری علیه آمریکا بدل کنند و 
از آمریکا امتیازات بیشتری بگیرند. ایران نیز می تواند از ارتباط 
با چین استفاده ابزاری در مقابله با غرب کند و این پیام را انتقال 
دهد که اگر آنها ایران را تحریم می کنند، قدرت های دیگری نیز 
برای همکاری وجود دارد. نکته بسیار مهم این است که منافع 
آمریکا اقتضا می کند که تمام تخم مرغ های خود را در سبد 
کشورهای عربی نچیند به این علت که مشخص نیست آینده 
کشورهای عربی چه می شود و به همین علت به نظر می رسد به 
نحوی به دنبال ایجاد تعادل از طریق سیاسی هستند تا تنش ها 

به عرصه نظامی کشیده نشود.

تاثیر توافق با چین بر روابط ایران و آمریکا

فریدون مجلسی
تحلیلگرمسائلبینالملل

یـــادداشت

سیاست واحدی در خصوص فضای مجازی وجود ندارد. ظاهرا 
سیاست گذاری در کشور وجود دارد اما در عمل نظرات متفاوت 
است. مشخص نیست در این زمینه باید از کجا تبعیت شود و این 
سیاست از کجا پیگیری و دنبال شود. مجلس نظری دارد و وزیر 
را تا حد استیضاح نیز برده است. وزارت ارتباطات یک نظر دارد و 
آقای رئیس جمهور نیز در این خصوص حرف های متفاوتی زده بود. 
گفته شد دست آقای وزیر روی دکمه فیلترینگ نخواهد رفت. این 
سیاست های چندگانه ایجاد مشکل کرده است. ببینید چه کسانی 
خواسته اند در فضای مجازی فعال باشند اما به دلیل فیلتر شدن 
از فعالیت بازمانده اند. هرکس اراده کرده وارد فضای مجازی شود، 
موفق شده و به همین دلیل فیلترینگ بی تاثیر بوده است. اشخاص 
کمی به دلیل مشکلات نتوانسته اند در فضای مجازی فعال باشند. 
هر سیاستی که بنا باشد در بخش فیلترینگ انجام شود، از پیش 
بررسی می گردد. لذا قطعا باید در کشور سیاست واحد داشته باشیم 
و تکلیف فضای مجازی در کشور مشخص باشد، نه اینکه هرکس 
به هر صورت که می پسندد، عمل می کند. باید به نقطه ای مشترک 
برسیم در غیر اینصورت نمی توان از روش فعلی به نتیجه مطلوب 
دست پیدا کرد. کسانی که قصد ورود به فضای مجازی داشته اند، 
با وجود فیلترینگ به مقصود خود دست پیدا کرده اند، این موضوع 
مهم است که عده ای که از حیث اقتصادی توانایی کافی را ندارند، 
نمی توانند به فضای مجازی دست پیدا کنند. معیشت عده ای به 
فضای مجازی وابسته است و بعضی از این افراد با وجود فیلترینگ 
از تامین درآمد خود باز می مانند. لذا همیشه در مسأله امر و نهی در 
موضوعی، عده ای که دستشان به جایی بند است، می توانند و قدرت 
لازم را دارند، تحت تاثیر محدودیت ها قرار نمی گیرند اما افرادی که 
قدرت و امکانات کافی ندارند، از نیاز خود دور نگهداشته می شوند. 
تا سیاست یکپارچه ای در کشور پیش گرفته نشود و حرف ها 
سخنان یکی نشود، مشکلات رفع نخواهد شد. حتی کسانی که در 
حرف سخنان خوبی را مطرح می کنند، در عمل سخنان متفاوتی 
را مطرح می کنند. دولت مقصر نیست اما باید پای سیاست گذاری 
لازم که ادعای آن را دارد، بایستد. دولت موضوعی را مطرح می کند 
که نمونه آن مقابله با فیلترینگ است اما فردا که اتفاق دیگری رخ 
می دهد، سکوت می کند. دولت قدرتی را که از او انتظار می رود 
اعمال نمی کند. در این مسأله از سوی قوه مجریه عافیت طلبی شده 
و تا بگویند دستگاه دیگری نظر مخالفی دارد، سکوت کرده و خود را 
کنار می کشند. سیاست های کلی کشور مشخص است اما چندین 
متولی وجود دارد. اگر پای میز مذاکرات آقایان بنشینید، از یکسو 
آقای جهرمی و از سوی دیگر آقای فیروزآبادی هستند که نظرات 
آنان با یکدیگر متفاوت است. این افراد  متولیان فضای مجازی 
هستند اما سیاست های آنان دو نوع متفاوت است. بیرون از جلسات 
نیز نظرات چندگانه می شود. این تناقضات مشکلات را چند برابر 
می کند. کسی که می خواهد دسترسی مورد نیاز به فضای مجازی 
را داشته باشد، با ابزارهایی که در اختیار دارد، توان این اقدام را 

خواهد داشت و فیلتر بی نتیجه خواهد بود.

معیشت عده ای به فضای مجازی گره خورده است

عزت ا... یوسفیان ملا
نمایندهادوارمجلس

دیدار ظریف و اشرف غنی 
وزیر خارجه کشورمان با رئیس جمهور افغانستان دیدار 
و گفت وگو کرد. محمد جواد ظریف که جهت شرکت در 
کنفرانس وزرای خارجه قلب آسیا در دوشنبه  به سر 
می برد بعد از ظهر دیروز در دیدار با اشرف غنی رئیس 
جمهور افعانستان، روند صلح در این کشور ، مسایل منطقه 
ای و روابط دوجانبه را مورد گفت وگو و تبادل نظر قرار داد . 
در این دیدار رئیس جمهور افغانستان با قدردانی از مواضع 
جمهوری اسلامی ایران در قبال تحولات افعانستان، 
آمادگی کشورش برای گسترش روابط در همه عرصه ها 
و برگزاری کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی 
دو کشور را اعلام کرد.  آینده صلح در افغانستان و جایگاه 
ایران در کمک به استقرار صلح و ثبات در جمهوری 
اسلامی افغانستان از دیگر موضوعات مورد گفت وگو در 

این دیدار بود.

واکنش به پیشنهاد احتمالی آمریکا 
نمایندگی دائمی ایران در سازمان ملل در پیامی 
توییتری به احتمال مطرح شدن پیشنهاد جدیدی از 
سوی واشنگتن درباره احیای برجام و کاهش تحریم ها 
واکنش نشان داد. در پیام توییتری نمایندگی ایران در 
سازمان ملل که بامداد امروز منتشر شده، آمده است: 
ایران درباره موضوعات با اعضای باقیمانده در برنامه جامع 
اقدام مشترک در ارتباط است. برای پیوستن مجدد آمریکا 
به برجام هیچ پیشنهادی نیاز نیست این تنها نیازمند 
تصمیمی سیاسی توسط آمریکا برای اجرای کامل و فوری 
تمامی تعهدات تحت توافق و پایبندی به قطعنامه ۲۲۳۱ 
شورای امنیت سازمان ملل است. نشریه پولیتیکو به نقل 
از منابع مطلع  اعلام کرد که آمریکا در صدد است تا برای 
آغاز مذاکرات با ایران به زودی پیشنهادی را ارائه دهد. 
این نشریه در گزارشی به نقل از دو منبع مطلع نوشت که 
دولت بایدن طی هفته جاری قصد دارد پیشنهاد جدیدی 

را برای آغاز مذاکرات با ایران ارائه دهند.

گره گشایی از مشکلات مردم 
معاون اول قوه قضائیه  در حاشیه سفر به لرستان اظهار 
کرد: در این سفر استانی دیدار حضوری مسئولان عالی قوه 
قضائیه با مردم انجام خواهد شد. محسنی اژه ای گفت: در 
این ملاقات حضوری صحبت های مردم شنیده و مشکلات 
آنها بررسی و در صورتی که حق با آنها باشد احقاق حق 
می شود وی افزود: این احقاق حق نیاز به بررسی دارد و در 
فعل مجلس نمی شود قضاوت کرد باید صحبت های آنها 
شنیده و نوشته های آنها بررسی شود. اژه ای اضافه کرد: 
تاخیر در رسیدگی به پرونده ها، تاخیر و یا عدم اجرای 
احکام، رسیدگی مجدد و اعمال ماده ۴۷۷ در خصوص 
پرونده ها، نارضایتی از برخورد برخی قضات و یا کارکنان 
دادگستری از جمله مشکلات مردم است. وی با بیان اینکه 
برخی از از موارد نیاز به امور قضائی نیست و مشکل آنها 
جای دیگر است، افزود: برخی مشکلات مربوط به بانک ها 
و بدهکاران است که تلاش می شود به آنها کمک شود 
تا دچار رکود و تعطیلی نشوند. معاون اول قوه قضائیه 
بیان کرد: قوه قضائیه همانند سال گذشته و امسال به 
هر مقدار که می شود تلاش می کنیم که مشکلات مردم 

گره گشایی شود.

 دشمن تحریم ها 
را بردارد یا برندارد، پیروزیم

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی اظهار 
داشت: بیان این حقیقت،  هم دشمنان را آگاه می کند 
و هم دوستان که ما به نقطه ای رسیده ایم که اگر 
دشمن تحریم ها را بردارد یا برندارد، پیروز هستیم، در 
واقع رهبر و ملت، کار را برای دشمن به آنجا رسانده اند 
که عاقبت دشمن را در دست خود داریم. سردار 
سرلشکر حسین سلامی گفت: ما در حال کاهش 
شدید فشار ناشی از تحریم ها هستیم لذا اگر دشمن 
تسلیم شود و تحریم ها بردارد، بار دیگر بر حربه 
دشمن پیروز شده ایم و اگر تحریم ها را برندارند نیز به 
خودکفایی مطلق می رسیم و نقشه عزتمان را کامل 
خواهیم کرد؛ رد واقع دیگر از میدان تاثیر دشمن آزاد 
شده ایم و این رویداد در آستانه سال ۱۴۰۰ نشانه 
بزرگی برای پیروزی ملت ماست. وی تصریح کرد: 
ما عجله نداریم، به تحریم بی اعتناییم و به برجام نیز 
احتیاجی نداریم، با هم در میدان می مانیم و دست 
به دست هم پیش می رویم تا ایران را با این تمدن 

بزرگ بسازیم.

علیرضا پناهیان:
ملت در امتحان انتخابات سربلند 
شوند، امام زمان ظهور می کنند

روحانی معروف و مــنـــتسب بـــه جناح 
محافظه کار گفت: من نمی دانم که در زمان 
امام زمان هم رأی گیری خواهد بود یا نه ولی 
رأی گیری امروز امتحانی است برای جامعه ما 
تا نشان دهیم شایستگی ظهور حضرت را داریم 
یا نه؟ علیرضا پناهیان در گفت وگو با فارس 
تصریح کرد: رأی گیری و انتخابات بیشتر از اینکه 
بخواهد جامعه ما را آباد کند، می تواند جهان را 
آزاد کند. چون یک قوم برجسته و قوی مثل ملت 
ایران، اگر از حضور در رأی گیری ها و در امتحان 
انتخابات، سربلند بیرون بیاید و این سربلندی 
در انتخاباتشان نهادینه شود، کافی است برای 
اینکه حضرت ظهور کنند و آن قوم را الگو قرار 
دهند و این معنا را در سراسر جهان گسترش 
دهند. هیچ وقت در روایات نفرمودند که همه 
ملت ها اگر آباد و آزاد و عالی شوند حضرت ظهور 
خواهند کرد. عده ای اگر پای رکاب حضرت از 
شیعیان خوب بایستند، تمام است. این ها خود 
به خود با منطقشان جهان را خواهند گرفت. با 
مسیر و مرامشان جهان را آزاد خواهند کرد. پس 
مقوله مهدویت را یک مقوله اولاً سیاسی باید 
تلقی کرد و اقدام برای ظهور و مقدمه سازی برای 
فرج را اقدامی سیاسی دانست که یک نمونه اش 
در انتخابات است. طبیعتا همین اقدام سیاسی 
با نیت خالصانه وقتی انجام گیرد می تواند اثر 
بسیار معنوی در روح خود فرد داشته باشد و 

پرونده انسان را بسیار نورانی کند.

دیپلماســـی

رئیس جمهور:

تحريم بزرگترين مانع تولید است
   برخی نبايد بخاطر انتخابات، مشکلات را چند برابر جلوه دهند

آرمان ملی: رئیس جمهوری ایران روز سه شنبه 
در جلسه ستاد تنظیم بازار گفت: همه می دانند در 
یک جنگ بی نظیر سه ساله اقتصادی علیه کشور 
بودیم و همه صاحب نظران معروف و مهم اعتراف 
می کنند که اگر چنین جنگ اقتصادی بر هر کشور 
دیگری تحمیل می شد، اقتصاد آن فرو می ریخت. 
حسن روحانی افزود: ما در طول این سه سال این 
همه مشکلات را تحمل کردیم. حتی در کالاها و 
نیازهای اساسی مردم مواد غذایی هم آمریکایی ها 
مداخله کردند و اوفک در موارد متعدد ما را تحریم 
کرده است. این ننگ بزرگ آمریکا در طول تاریخ 
است یعنی جنایت بی نظیر و تروریسم اقتصادی 
که جهان شاهد آن بود و هنوز هم ادامه دارد. اهم 

اظهارات حسن روحانی از این قرار است.
شرایط بی نظیری را در تاریخ بعد از انقلاب و 
حتی دهه هایی قبل از انقلاب تجربه می کردیم و 
در اسفند ۹۸ و فروردین و اردیبهشت ۹۹ صادرات 
و واردات ما دچار مشکل شد. از طرف دیگر برخی 
کشورها در سال ۹۹ به دلیل کرونا حتی مواد 
غذایی را که فروخته شده بود را نمی دادند و بعد از 

آن هم که دوباره خواستند بفروشند، گران شد.
 در بخش صادرات غیرنفتی هم شرایط نسبت 
به سال قبل متفاوت شد و واردات و صادرات از 
توازن خارج شد. به طوری که واردات ۴۳ میلیارد 
و صادرات ۴۱ میلیارد دلار بوده که نشان می دهد 
تعادل بین صادرات و واردات وجود ندارد. این 
عوامل همه دست به دست هم داد و مشکلاتی را 

برای کشور به وجود آورد.
  البته همه دنیا به خاطر کرونا با مشکلات 
روبه رو بوده و هستند و به طور متوسط رشد 

اقتصاد دنیا ۳.۴ منفی است. در ایران بر مبنای 
۹ماهه که حساب می کنیم، رشد اقتصادی بالای 
۲ درصد مثبت است و این نشان می دهد که دولت 

کار بزرگ و عظیمی انجام داده است. 
  به رغم کرونا، تحریم و مشکلات ناشی از 
افزایش قیمت های ارزاق عمومی در جهان، دولت 
بخصوص وزارت جهاد کشاوری و صمت می توانند 
مشکلات را حل کنند تا مردم در رنج کمتری 

باشند.
 با یک سامانه حمل و نــــقل بـــه راحتی 
می فهمیم که جنس به کــجا می رود آیا از این 
استان به استان دیگر می رود یا صادرات غیرمجاز 

انجام می شود.
کاملا از این تردید بی نیاز کند که قدم های تولید و  باید سامانه جامعی داشته باشیم که ما را 
قدم های عرضه و توزیع چگونه انجام شده است و 

یا کالاها کجاها انبار شده است.
 در مجموع در این جلسه مشکل جدی غیرقابل 
حل ندیدم یعنی اگر به ما می گفتند نهاده های دامی 
نداریم و بانک مرکزی هم می گفت نمی توانم ارز 
تخصیص بدهم یک مشکل جدی است ولی چنین 

مشکلی نداریم. 
 ارز تخصیص داده شده، نهاده ها خریداری 
شده که در گمرکات است. حتی وزیر راه گفت 
یکسری کشتی ها در حال تخلیه هستند بنابراین 
مشکل اساسی نداریم. اگر مشکل اساسی این بود 
که در کشور تولیدکننده نداریم که تولیدکننده 
داریم و نیازهای موردنیاز بخش های تولیدی هم 

تامین می شود.
 در ایام عید و درآستانه ماه مبارک رمضان 

هستیم که شرایط ویژه خود را دارند. همچنین در 
آستانه انتخابات و تغییر دولت هستیم که این هم 
مسائل خاص خود را دارد. هیچ کس در دولت نباید 
به فکر این باشد که رسالت و مسئولیت ما تا نیمه 
مرداد ماه است، ما چهار ماه پیش رو داریم و باید 
چهار ماه مسائل را حل کنیم. ما باید برای تمام سال 
فکر کنیم که دولت بعدی که آغاز به کار می کند با 

مشکل روبرو نباشد.
 دولت بعدی که روی کار بیاید برنامه های خود 
را دارد اما در اجرای وظایف مان بین ساعت اول 
دولت با ساعت پایانی آن نباید فرق کند و با همان 
نشاطی که در ساعت اول دولت شروع به کار کردیم 

با همان نشاط باید تا ساعت آخر کار کنیم.
را حل کنیم و از همین امروز جلسات برای حل این  چند قلم بیشتر کالا نیست که باید مشکل آنها 
موارد تشکیل می شود. به طور هفتگی در دولت و 
در ستاد اقتصادی صد قلم کالای اساسی را از سال 
۹۷ تا الان دنبال کردیم. در این چند ماه هم دنبال 
می کنیم که مردم در شرایط بهتری زندگی کنند. 
البته همانطور که بارها گفتم ما تا پایان دولت با دو 

مساله اساسی کرونا و  تحریم روبرو هستیم.
و بزرگترین مانع زدایی برای تولید مساله تحریم   بزرگترین پشتیبانی از تولید، مهار کرونا است 
است. اگر بتوانیم کرونا را کنترل کنیم، کسب و 
کار آزاد شود و مردم به راحتی سفر و تجارت و 
تردد کنند، بخش بزرگی از مشکلات تولیدات حل 
می شود و در کنار آن اگر بتوانیم تحریم را رفع کنیم 
آن مانع اصلی برداشته شده است. البته پشتیبانی 
تنها کرونا نیست و مانع زدایی هم تنها تحریم نیست 

دهها مسائل دیگر هست که باید دنبال شود.

سخنگوی دولت:
 چین مایل به انتشار متن سند توافق نیست

   بايدن مواضع پیش از انتخابات خود را نقض کرد
 گاندو حاوی تصاويری غیرمنصفانه از دستگاه ديپلماسی بود

آرمان ملی: سخنــگوی دولـت در ابتدای 
اولین نشست خبری در سال ۱۴۰۰ گفت: 
در ۱۲ فروردین ماه به سرعت از یک انقلاب 
مردمی تمام عیار و عظیم اجتماعی به ساختار 
قانونمند صندوق رای رسیدیم و ۱۲ فروردین 
نماد رفراندوم محور بودن نظام جمهوری اسلامی 
است. علی ربیعی تاکید کرد: برعکس، هر بار که 
ملت با همه تنوع رنگین کمانی خود یک طیف 
انتخاباتی را در گستره همگانی کشور تشکیل 
می دهد در واقع آن رفراندوم در اشکال نوین 
خود تکرار می شود و نسل های جدیدتری را 
با نگاه های نوین در پای صندوق های تعیین 
سرنوشت مجتمع می کند. بدین سان عمل 
تاسیس جمهوری اسلامی در پای صندوق های 
رای در اشکال مشخص تر و جدیدتر خود تکرار 
می شود.  اهم سخنان سخنگوی دولت را در ادامه 

می خوانید.
  دولت در آستانه انتخابات ۱۴۰۰ تلاش دارد  
به حکم وظیفه ذاتی خود در جلب» مشارکت 
عامه مردم در تعیین سرنوشت سیاسی اقتصادی 
و اجتماعی« خود تسهیل گر حضور همان »همه 
با هم« رفراندوم ۱۲ فروردین بر سر صندوق های 

انتخابات ریاست جمهوری است.
 بدون تردید عقب راندن تحریم تا آخرین 
روز کار دولت به طور مستمر ادامه خواهد یافت.

واکسن  میلیون   ۲۰ از  بیش  واردات   
خریداری شده و تلاش برای به ثمر رساندن 
تولیدات داخلی که به طور مستقل یا با مشارکت 
خارجی در حال انجام هستند دنبال خواهد شد.

 علاوه بر کشور کوبا با دو کشور تولیدکننده 
نیز مذاکراتی صورت گرفته است. مراقبت و 
پیشگیری از گسترش و قطع زنجیره ویروس 
کرونا و واکسیناسیون عمومی و تمهید برای 
درمان به موقع و موثر بیماران از برنامه های این 

حوزه است.
 به اطلاع مردم می رسانم دولت هیچ 
برنامه ای برای افزایش قیمت ها به خصوص در 

مورد کالاهای اساسی تا پایان کار خود نخواهد 
داشت. ۶ میلیارد دلار از بودجه تخصیص برای 
تامین کالاهای اساسی اختصاص یافته است. 
از مجموع ۱۰۰ قلم کالای ضروری بیش از 
۲۰ قلم کالای اساسی در دو مورد مرغ و روغن 
دچار اختلال توزیع شده اند که تصمیمات ستاد 
اقتصادی تولید در هر دو مورد افزایش یافته و در 
صورت نیاز واردات صورت گرفته و برنامه متعادل 

کردن بازار به سرعت انجام خواهد شد. 
 در اقدام پنجم دولت تمام تلاش خود را به 
کار خواهد بست تا یک انتخابات پرشور و سالم 

برگزار نماید.
 البته سند »برنامه همکاری جامع ایران 
و چین« تنها مختص ایران برای چین نیست 
و اولین مورد سند بلند مدت همکاری برای ما 
هم محسوب نمی شود. همچنین این اسناد و 
برنامه های بلند مدت علیه هیچ کشور ثالثی 
نیست و تنها هدف آن تحقق و بهره برداری 
از همه ظرفیت های موجود در روابط میان 

ملت هاست.
  دولت ایران از ابتدا هیچ مشکلی برای انتشار 
کامل این سند نداشته و طرف مقابل احتمالا به 
لحاظ برخی ملاحظات مربوط به خود مایل به 

انتشار نبوده است.
 قبلا هم آمادگی خود را به همه کشورهای 
منطقه برای توافقات بزرگ اعلام کرده ایم. در 
رئوس این سند، در یک نگاه ۲۵ ساله دو طرف 
به رویکردی مبتنی بر احترام متقابل و منافع 
برد – برد در همکاری های دوجانبه منطقه ای و 

بین المللی را باید مدنظر قرار دهند.
 واکسیناسیون در فاز یک برای کارکنان 
سلامت، تطهیرگران آرامستان های عمومی، 
سالمندان، جانبازان، معلولین، کارکنان مقیم 
آسایشگاه ها، پاکبانان و کارگران خدماتی دارای 
بیماری زمینه ای مرتبط با فرآیند جمع آوری و 
دفع زباله های عفونی، با برنامه کمیته اجرایی 
انجام می شود. بنابراین واکسیناسیون پاکبانان 

خاص شهر و استان خاصی نیست.
 در خصوص تماس احتمالی مستقیم دولت 
آمریکا با ایران برای رفع تحریم ها، اطلاع جدیدی 
در این زمینه دریافت نشده است. لذا همانطور 
که قبلا اعلام شده رفع تحریم ها نیاز به اقدام 

عملی دارد.
 متاسفانه آقای بایدن مواضع پیش از 
انتخابات خود را بعد از پیروزی در انتخابات نقض 
کرده و همچنان روش شکست خورده فشار 
حداکثری را ادامه داده است. این نحوه مواجهه، 
نه تنها هیچ کمکی به بازسازی اعتماد از دست 
رفته نمی کند بلکه ما را  نسبت به جدیت دولت 
جدید آمریکا برای بازگشت به دیپلماسی به 

تردید انداخته است.
 ایران برای خرید حدود ۴۲ میلیون دز 
واکسن وارداتی از مسیر خرید مستقیم و واردات 
از سبد کوواکس از ماه ها قبل اقدام کرده و 
تا امروز حداقل خرید بیش از ۲۱ میلیون دز 
واکسن قطعی شده است، البته برنامه تحویل 
این واکسن ها لزوما با توافقات قبلی و وعده 
تولیدکنندگان و تامین کنندگان منطبق نیست.

 وقتی یک سریالی برای کار سینمایی 
به طور آزاد و یا حتی توسط بخش خصوصی 
برای شبکه های خانگی و امثال اینها ساخته 
می شود می تواند آزادانه سریالی نقادانه یا با 
هر تفسیر و نگاه های متفاوت و حتی داستان 
سرایی ساخته و پخش شود اما در زمانی که 
یک سریال از صداوسیمای جمهوری اسلامی 
پخش می شود حتما نیاز به یک تـــوجه ویژه 
و رعایت ملاحظات کلان امنیتی و سیاسی و در 
نظر گرفتن روایت های دست اندر کاران صادق و 

بی ادعا در آن ملحوظ شود.
 آنچه از صداوسیما پخش می شود باید 
متضمن افزایش اعتـــماد عمــومی به ارکان 
و چهره های شاخص نظام باشد. نباید حاوی 
تصاویری غیرمنصفانه از دستگاه دیپلماسی 

می شد.

 رهبر معظم انقلاب در ديدار دست اندرکاران 
کنگره چهار هزار شهید استان يزد:

 پیام شهیدان در امان بودن 
از ترس و اندوه است

    چهره های پر افتخار شهیدان به جوانان معرفی شود
     آرمان ها به دست برخی افراد نفی و مخدوش نشود


